
Z pewnością śledzą Państwo gminne aktu-
alności. Wiele mówimy i piszemy o podejmowa-
nych inicjatywach i realizacji inwestycji. Jesień 
jest czasem sprzyjającym podsumowaniom 
w tym zakresie i planowaniu budżetu oraz zadań 
na przyszły rok kalendarzowy. Mam jednak 
wrażenie, że my nie zwalniamy tempa i w nowy 
rok wkroczymy z rozpędem, kontynuując wiele 
poważnych przedsięwzięć.

Jednym z nich będzie budowa centrum Spor-
tów Wodnych przy jeziorze Resko w Dźwirzy-
nie. Odbyły się już dwa przetargi i choć radni 
zdecydowali o przeznaczeniu na tę inwestycję 
większej ilości środków, przed nami decyzja 
o ogłoszeniu kolejnego przetargu. W ostatnim 
czasie wiele samorządów boryka się z problemem 
znalezienia wykonawców inwestycji. Ci windują 
ceny, a terminy niepokojąco wydłużają się. Mam 
nadzieję, że wkrótce zakończymy procedury i prace 
ruszą pełną parą. Jeśli wszystko pójdzie zgodnie 
z optymistycznym planem, nowe Centrum będzie 
otwarte jeszcze w 2018 roku, a Dźwirzyno stanie 
się stolicą sportów wodnych. Inwestycja odbiła 
się szerokim echem nie tylko w regionie, ale też 
za granicą. Nowoczesna baza sportowa stała się 
przyczyną zainteresowania inwestorów sąsiadującą 
z nią, starą przystanią jachtową. Gościliśmy już 
inwestora z berlińskiej korporacji Floating House, 
która na całym świecie w podobnych miejscach 
lokalizuje domy na wodzie, cieszące się ogromną 

popularnością wśród turystów i lubiących jak 
najbliższy kontakt z naturą. Koncepcja ta wydaje 
się stanowić szansę dla zrównoważonego i zgod-
nego z naturą tego miejsca rozwoju. Dynamiczny 
rozwój Dźwirzyna spowodował, iż zmieniła się 
pozycja Gminy Kołobrzeg, zarówno z punktu 
widzenia inwestorów, jak i zagranicznych samo-
rządów. Staliśmy się dla nich poważnym i atrak-
cyjnym partnerem pro-rozwojowych projektów. 
Zawarliśmy partnerstwo z litewskim regionem 
Silute, a w ostatnich dniach otrzymaliśmy list 
od burmistrza niemieckiego miasta Barh, który 
zaprasza nas do podpisania oficjalnego part-
nerstwa w realizacji projektów i programów 

związanych z tworzeniem międzynarodowego 
szlaku żeglarskiego. Partnerskie, ukraińskie 
uzdrowisko Truskawiec również zainteresowane 
jest włączeniem do działań, które będą rozwijały 
turystykę i poszerzały ofertę naszych regionów.

Dodatkowym atutem Dźwirzyna będzie także 
nowy odcinek ścieżki rowerowej R10, biegnący 
wzdłuż wydm, ze wspaniałym tarasem widokowym. 
Tak więc widoki na przyszłość są obiecujące. Kosz-
towało to wiele pracy, wielu zaangażowanych osób.

Na kolejnych stronach przedstawimy Państwu 
szereg innych realizowanych zadań, ponieważ 
praktycznie cała Gmina jest w budowie. Zapra-
szam do lektury.

W centrum uWagi O tym jak w ciągu najbliższego roku zmieni się Gmina 
Kołobrzeg – pisze wójt Gminy Włodzimierz Popiołek
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KorzyStNo czeKało Na tę INweStycję

Intensywne prace trwają przy budowie ciągu 
pieszo rowerowego Kołobrzeg–Korzystno jest 
to I etap projektu w ramach Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych (koszalińsko-kołobrze-
sko-białogardzkiego obszaru funkcjonalnego). 
Wykonawcą tego etapu jest MAT-BUD Mateusz 
Krystian Symoczko z Łęczna pod Białogardem, 
a koszt prac to 1,3 mln złotych. Do zrobienia są 
tutaj oprócz samego ciągu z kostki brukowej 
także m.in. zatoki autobusowe, zjazdy czy wy-
konanie przepustów i ułożenie rur w miejsce 
likwidowanych rowów. II etap obejmuje budowę 
ścieżki rowerowej Korzystno–Przećmino. Cały 
projekt rozłożony jest na lata 2017–2018, a dzięki 
niemu w Gminie Kołobrzeg powstanie 6 kilo-
metrów ciągów komunikacyjnych dla pieszych 
i rowerów. Wkład własny gminy to nieco ponad 
2 mln złotych. Wnioskowana kwota to 3,8 mln 
złotych.

Start z rozbudową r10

Prace ruszyły przy zapowiadanej rozbudowie 
międzynarodowej trasy rowerowej R-10. Wyko-
nawcą niezwykle atrakcyjnego odcinka, popular-
nej wśród turystów i mieszkańców gminy oraz 
regionu trasy rowerowej będzie Przedsiębiorstwo 
Robót Inżynieryjnych PRIN Jacek Zadka z Grzy-
bowa. W dwóch etapach. Jeden obejmuje budowę 
drogi rowerowej w pasie nadmorskim o długości 
1675 metrów, w tym zostanie wykonana kładka 
rowerowa o długości 200 metrów. Drugi budowę 

tarasu widokowego oraz zejścia na plażę z ulicy 
Spacerowej, a także dojścia na plażę z kostki 
brukowej betonowej po istniejącej trasie z jej 
poszerzeniem. Koszt budowy ścieżki to 2 mln 
406 tys. zł, zejście na plażę wraz z tarasem wido-
kowym, to koszt 695 tys. zł. Prace zakończą się 
w maju 2018 roku.

trzy Nowe droGI

We wrześniu zakończono budowę 950 m drogi – ul. 
Dojazdowa w Korzystnie, ul. Wakacyjna w Ziele-
niewie. Inwestycję wykonano z dofinansowaniem 
blisko miliona złotych z Programu rozwoju 
gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej 
na lata 2016–2019. Koszt całej inwestycji wyniósł 
1 mln 853 tys. złotych. Wykonana została nowa 
jezdnia, ciąg pieszo-rowerowy, skrzyżowania 
i zjazdy o nawierzchni z kostki betonowej oraz 
odwodnienie kanalizacją deszczową. Pracę wy-
konało Przedsiębiorstwo Robót Inżynieryjnych 
PRIN Jacek Zadka z Grzybowa. Ta sama firma 
w Zieleniewie wykonała ul. Fiołkową (160 m) 
i ul. Wiśniową (190 m). Koszt budowy pierwszej 
to 324 tys. zł, drugiej 308 tys. zł. Wykonano nowe 

nawierzchnie i zjazdy do przyległych działek 
z kostki betonowej wraz z odwodnieniem.

SzKoła z NowymI łazIeNKamI

Z nowym rokiem szkolnym w podstawówce im. 
Mieszka I w Drzonowie oddano do użytku dwie 
nowe łazienki dostosowane do potrzeb uczniów. 
Wartość inwestycji to 152 tys. zł. Pracę wykonała 
firma WP – Werema Paweł z Kołobrzegu. 

odcINKI dają KIlometry

W Gminie Kołobrzeg do końca tego roku prze-
budowanych będzie około 4,4 km dróg z płyt. 
W wyniku przeprowadzonego przetargu wyło-
niono wykonawcę na 28 odcinków obejmujących: 
Grzybowo, Nowogardek, Sarbię, Stramnicę, 
Korzystno, Kądzielno, Stary Borek. Jest nim 
MAT-BUD Mateusz Krystian Symoczko z Łęczna 
pod Białogardem, a koszt prac to 2,3 mln złotych.

oSIedle z Nową droGą

W przetargu został wyłoniony wykonawca na prze-
budowę dróg na osiedlu w Drzonowie. Zreali-
zuje je Przedsiębiorstwo Robót Inżynieryjnych 
PRIN Jacek Zadka z Grzybowa. Koszt inwestycji 
to blisko 1,7 mln złotych. Projekt zakłada budowę 
drogi tzw. pieszo-jezdnej o długości 650 metrów 
i szerokości 4,5 metra z kostki brukowej. Wyko-
nana zostanie m.in. kanalizacja deszczowa oraz 
wzmocnione zostaną skarpy przy wylocie drogi. 
Termin zakończenia prac to połowa grudnia.

inWestycje Pełną Parą
Wieści z placu budowy (i nie tylko) realizowanych i przyszłych inwestycji 
budująco zebrał Tomasz Jankowski z referatu Promocji i Kultury
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 Od jak dawna związany jest Pan z Polską 
i pracą w Ambasadzie?

 To jest niezwykle obszerne pytanie. Wydaje 
mi się, że z Polską jestem związany przez całe swoje 
świadome życie. Urodziłem się we Włodzimierzu 
Wołyńskim, 10 km od granicy z Polską. Wysie-
dlony z Chełmszczyzny ojciec słuchał Polskiego 
Radia, czytał polską prasę. W dobie powszechnej 
telewizji oglądaliśmy także programy i filmy 
o sławie europejskiej i światowej. Stąd znajomość 
języka polskiego i kultury polskiej. W Ambasa-
dzie to moja druga kadencja. Uwielbiam swoją 
pracę, ponieważ ona pomaga budować mosty 
między narodami, tworzyć przyjazne klimaty 
w kontaktach międzyludzkich.

 Jak wspomina Pan pierwsze kroki Gminy Ko-
łobrzeg w pozyskaniu przychylności Ambasady 
Ukrainy w Polsce dla działań na rzecz mniejszości 
narodowej?

 Jeszcze raz pragnę podziękować społeczności 
gminy za inicjatywę Festiwalu kultury polskiej 
i ukraińskiej. W szczególności dziękuję panu 
wójtowi i współpracownikom za nadesłanie 
stosownego zaproszenia na III edycję Festiwalu. 
Tak naprawdę to goście mieli okazję zapoznać się 
z dorobkiem kulturowym Ukraińców i Polaków, 
tworzących społeczność gminy. Zarówno jak 
i zaproszonych gości z Ukrainy.

 Podczas wizyty w Ambasadzie, w lutym br., 
opowiadaliśmy o przećmińskim festiwalu Kultury 
Polsko-Ukraińskiej. W sierpniu miał Pan okazję 
na nim gościć. Czy spełniło się Pana wyobrażenie 
o tym wydarzeniu?

 Tak. Bogaty program spotkania kultur naszych 
narodów na polach przećmińskich przerósł moje 
oczekiwania. Z naszego spotkania w lutym wy-
niosłem pewne wrażenie o Festiwalu. Lecz sam 
Festiwal mnie zauroczył. To dobre świadectwo 
współistnienia i aktywnej współpracy Ukraińców 
i Polaków na przykładzie Gminy Kołobrzeg.

 W jakim kierunku powinna zmierzać pol-
sko-ukraińska współpraca? Ukraina upatruje w nas 
wzór nowoczesnej samorządności i demokracji. 
Co Pan o tym sądzi?

 Działalność Gminy Kołobrzeg w zakresie współ-
pracy z samorządami ukraińskimi zarówno jak 
wysiłki na rzecz mniejszości narodowych, w szcze-
gólności ukraińskiej zasługuje na wysoką ocenę. 

Polsko-ukraińska współpraca powinna zmierzać 
ku pogłębieniu pojednania między naszymi tak 
bliskimi sobie narodami. Doświadczenia Polski 
na drodze europejskiej, w szczególności w zakresie 
tworzenia i funkcjonowania samorządów, są dla 
nas bezcenne. Im więcej rozmów samorządowcy 
Gminy Kołobrzeg (i nie tylko) odbędą ze swoimi 
partnerami z Ukrainy, tym szybciej samorządy 
ukraińskie z partnerskich miejscowości, wzbo-
gacone o doświadczenia polskie, osiągną sukcesy 
w swoim rozwoju.

Krótka rozmowa z Mykolą Yarmoliukiem radcą Ambasadora Ukrainy RP w Warszawie, 
który uczestniczył w ceremonii podpisania partnerstwa pomiędzy Gminą Kołobrzeg 
a Miastem Truskawiec podczas III Festiwalu Kultury Polsko-Ukraińskiej w Przećminie.

Podpisanie umowy partnerskiej podczas Festiwalu 
Kultury Polsko-Ukraińskiej w Przećminie. Radca Amba-
sadora Ukrainy w RP pan Mykola Yarmoliuk (pierwszy 
z prawej)

Gmina Kołobrzeg i Truskawiec z perspektywy Warszawy
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Pomoc społeczna ma na celu umożliwienie 
osobom i rodzinom przezwyciężenie trudnych 
sytuacji życiowych, których nie są w stanie sa-
modzielnie pokonać pomimo podjętych działań 
i posiadanych uprawnień. Ustawodawca określił 
powody, które w szczególności wymagają inter-
wencji i wsparcia służb społecznych. Jednym 
z nich jest bezdomność. Przez osobę bezdomną 
rozumie się osobę niezamieszkującą w lokalu 
mieszkalnym w rozumieniu przepisów o ochronie 
praw lokatorów i mieszkaniowym zasobie gminy 
i niezameldowaną na pobyt stały, w rozumieniu 
przepisów o ewidencji ludności, a także osobę 

niezamieszkującą w lokalu mieszkalnym i za-
meldowaną na pobyt stały w lokalu, w którym 
nie ma możliwości zamieszkania.

Bezdomność jest istotnym problemem społecznym 
występującym zarówno w krajach ubogich, jak 
również wysoko rozwiniętych. Proces stawania 
się osobą bezdomną jest najczęściej procesem 
długofalowym i zależnym od wielu czynników 
zarówno indywidualnych, jak i zewnętrznych. 
Aby móc określić skalę bezdomności w Polsce, 
Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej 
organizuje raz na dwa lata ogólnopolskie liczenie 
osób bezdomnych, które przeprowadzane jest 
we wszystkich województwach, w tym samym 
czasie – w jedną, zimową noc. W Gminie Koło-
brzeg w akcję zaangażowani są pracownicy socjalni 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, którzy 
wraz z funkcjonariuszami służb mundurowych 
sprawdzają ogródki działkowe, altany, pustostany. 
Według danych z ostatniego liczenia, tj. w nocy 
z 8 na 9 lutego 2017 roku wynika, iż sukcesywnie 
wzrasta liczba osób bezdomnych zarówno w samej 
Gminie Kołobrzeg, jak również województwie 

Zachodniopomorskim. Problem bezdomności 
zatacza coraz szersze kręgi. Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej każdego roku udziela po-
mocy społecznej z powodu bezdomności, której 
przyczyny są bardzo zróżnicowane.

Przed rozpoczęciem każdego okresu zimowego 
jak i w trakcie trwania zimowej aury, pracownicy 
socjalni wraz z dzielnicowymi Posterunku Policji 
w Dźwirzynie w ramach realizacji projektu so-
cjalnego odwiedzają działki, altany, pustostany 
celem zlokalizowania i rozeznania sytuacji osób 
bezdomnych. Pracownicy Ośrodka przekazują 

również informacje o formach wsparcia z systemu 
pomocy społecznej. Ustawodawca zagwarantował 
osobom bezdomnym przyznanie tymczasowego 
schronienia w ogrzewalni, noclegowni lub schro-
nisku dla bezdomnych. Od wielu lat Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej współpracuje ze Sto-
warzyszeniem Pomocy Nieuleczalnie Chorym 
i Bezdomnym Pro Bono. Są tam kierowane osoby, 
które wyrażą zgodę na zakwaterowanie w trakcie 
okresu zimowego. Pomoc kierowana do osób 
bezdomnych może mieć również formę zasiłków 
przyznanych na zakup niezbędnego ubrania, pro-
duktów żywnościowych, higienicznych, a także 
zgłoszenia do ubezpieczenia zdrowotnego. Osoba 
bezdomna może zostać także objęta indywidu-
alnym programem wychodzenia z bezdomności, 
polegającym na wspieraniu jej w rozwiązywaniu 
problemów życiowych. Sytuacja każdej osoby 
rozpatrywana jest indywidualnie i zawsze indywi-
dualnie do potrzeb przyznawane są świadczenia 
z pomocy społecznej.

Okres zimowy jest dla osób bezdomnych okre-
sem szczególnie okrutnym. Potęgują go warunki 

atmosferyczne, które dodatkowo utrudniają co-
dzienną, trudną już egzystencję. Nie pozostańmy 
obojętni na widok osoby leżącej lub siedzącej 
na ławce w mroźny, zimowy dzień. Jeden telefon 
interwencyjny może uratować ludzkie życie.

bezdomNI zImą NIe pozoStaNą bez pomocy

telefony interwencyjne 
i alarmowe

Służby porządkowe:
Komenda Powiatowa Policji 

w Kołobrzegu: 997 
lub 94 353 35 11

Ochrona zdrowia:
Stacja Pogotowia 

Ratunkowego: 999
Numer alarmowy: 112

Pomoc społeczna:
Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej 
w Kołobrzegu: 

94 354 25 68

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w okresie zimowym szczególną 
uwagę poświęca osobom bezdomnym. Jak można im pomóc – pisze 
Agnieszka Chojnacka-Sottek, kierownik GopS
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Z dniem 1 lipca 2017 r. weszło w życie rozporzą-
dzenie Ministra Środowiska z dnia 29 xii 2016 r. 
w sprawie szczegółowego sposobu selektywnego 
zbierania wybranych frakcji odpadów (Dz.U. 
z 2017 r. poz. 19). Celem wprowadzenia w życie 
nowych przepisów jest z jednej strony podnie-
sienie poziomów recyklingu surowców wtórnych, 
natomiast z drugiej strony wprowadzenie jedno-
litego sposobu segregacji odpadów na terenie 
całego kraju. Wszystkie gminy w Polsce muszą 
dostosować swoje regulaminy utrzymania czy-
stości i porządku w gminach do nowych zasad 
gospodarowania odpadami.

Nowy system segregacji zacznie obowiązywać 
w naszej Gminie od 1 i 2018 r. i polegać będzie 
na oddzielnym zbieraniu:

a) Szkła (należy przez to rozumieć jedynie 
opakowania szklane tj. butelki, słoiki, itp.),

b) Papieru i tektury,
c) Tworzyw sztucznych i metali,
d) Bioodpadów,

Odpadów pozostałych po segregacji (czyli wszyst-
kich innych odpadów, których nie można odzyskać 
w procesie recyklingu, z wyłączeniem odpadów 
niebezpiecznych).

Jeśli chodzi o szkło, papier i tekturę oraz two-
rzywa sztuczne i metale właściciel nieruchomości 
będzie je mógł zbierać albo w pojemniku albo 
w worku. Decyzję, co do wyboru pojemnika lub 
worka na te frakcje odpadów właściciel zgłasza 
do Urzędu Gminy.

Obecna umowa Gminy Kołobrzeg na odbiór 
odpadów komunalnych zakończy się 31 xii 2017 r. 
Dlatego w ostatnim czasie ogłoszony został prze-
targ na odbiór odpadów na kolejne 3 lata. W celu 
umożliwienia większej liczbie firm złożenia swojej 
oferty, a co za tym idzie zwiększeniu konkuren-
cyjności przetargu, podzieliliśmy przetarg na 4 
części (każda z części dotyczyła odbioru oddzielnej 
frakcji odpadów). Termin złożenia ofert w prze-
targu upłynął w dniu 10 x 2017 r. W postępowaniu 

złożona została tylko jedna oferta – MZZDiOŚ 
sp. z o.o. w Kołobrzegu, której łączna wysokość 
przekracza o blisko 35% obecnych kosztów odbioru 
odpadów. Przepisy mówią o konieczności pokrycia 
tych kosztów wpływami z opłat mieszkańców. 
Sytuacja ta będzie wymagała wygospodarowania 
dodatkowych środków na pokrycie wyższych 
kosztów. Dotychczasowe stawki utrzymywane są 
na niezmiennym poziomie od lipca 2013 r. Mimo 
rosnącej inflacji, spadającej wartości pieniądza 
i rosnących cen towarów i usług, mieszkańców 
Gminy nie dotknęły żadne zmiany w wysokości 
stawek. Również w obliczu tak znaczącej podwyżki 
dla Gminy, wójt po zasięgnięciu opinii radnych 
zadecydował o ich utrzymaniu.

Obecnie obowiązujące stawki opłaty w naszym 
regionie wahają się w przedziale od 9,00 zł do 15,00 
zł za mieszkańca przy selektywnej zbiórce odpa-
dów oraz od 15,00 zł do 24,00 zł za mieszkańca 
przy zbiórce nieselektywnej.

Nowe zasady segregacji 
i odbioru odpadów

O tym jak i za ile będziemy gospodarować naszymi 
odpadami komunalnymi od nowego roku – pisze 
inspektor Mariusz Dubiński tel. 94 353 04 42
m.dubinski@gmina.kolobrzeg.pl  

Wójt Włodzimierz Popiołek spotkał się z Anną 
Gniedziejko-Piechowską, dyrektor Kliniki Oka 
w Kołobrzegu. W najbliższym czasie ten ośrodek 
diagnostyki i leczenia chorób oczu przeprowadzi 
projekt, polegający na bezpłatnym przebadaniu 
wzroku. Programem objęte zostaną dzieci i mło-
dzież szkolna z podstawówek oraz gimnazjów 
na terenie Powiatu Kołobrzeskiego. Po konsulta-
cjach z dyrekcją placówek, opracowany zostanie 
harmonogram przeprowadzenia badań, które 
odbędą się w Klinice za pomocą specjalistycznego 
sprzętu diagnostycznego. 

Uczniowie od razu poznają swoje wyniki ba-
dań. Gmina natomiast otrzyma opracowanie 

zawierające analizę i statystyki dotyczące stanu 
wzroku uczniów szkół w Drzonowie i Dźwirzynie. 
Badania przeprowadzi prof. zw. dr hab. n. med. 
Andrzej Stankiewicz. 

Jak podkreśla wójt – Są to kolejne kroki podjęte 
dla zdrowia naszych dzieci. Wcześniej przepro-
wadziliśmy badania pod kątem wad postawy 
i problemów ze słuchem. Kilka dni temu zainau-
gurowany został również projekt „Zdrowe dzieci 
w zdrowych gminach”, którego jesteśmy partnerem, 
a służyć on będzie walce z otyłością wśród dzieci. 
To jednak nie koniec naszych przedsięwzięć.

Ku dalSzej profIlaKtyce
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StroNGmaNI Na plaży

HAVET Hotel Resort & SPA oraz Gmina Koło-
brzeg zorganizowały pierwsze w kraju integracyjne 
zawody typu Strong Man. Imprezę poprowadził 
vice Mistrz Świata Strong Man Grzegorz Szymański. 
Odpowiedni dobór sprzętu oraz dyscyplin siłowych 
zagwarantował bezpieczny udział zawodników 
niepełnosprawnych, których krajowa czołówka 
męska pojawiła się w Dźwirzynie. Najlepszy 
okazał się Marcin Racinowski przed Tomaszem 
Majewskim i Lechem Stoltmanem. Wśród peł-
nosprawnych zawodników zwycięstwo odniósł 
Mariusz Rufkiewicz wyprzedzając Marka Piętala 
i Karola Frąckowiaka. Startowały także panie. Je-
dyną niepełnosprawną w tej kategorii była Monika 
Szram, której nie przeszkadzało to w jak najlepszym 
zaprezentowaniu się przed publicznością. Rywa-
lizacja pełnosprawnych zawodniczek zakończyła 
się zwycięstwem Wioletty Walentrzak. Drugie 
miejsce zajęła Ilona Tryka, a wspólnie na trze-
cim miejscu Natalia Maksymczyk i Agnieszka 
Markiewicz. Nie zabrakło widowiskowych kon-
kurencji jak przetaczanie opon, podnoszenie lub 
utrzymywanie ciężarów, czy przeciąganie quada. 
Tego dnia plaże w Dźwirzynie odwiedziła ekipa 
telewizyjna TVP 3 realizując materiał do Kroniki. 
Patronat honorowy nad imprezą objęli Anna 
Mieczkowska – Członek Zarządu Województwa 
Zachodniopomorskiego, wójt Gminy Kołobrzeg 
Włodzimierz Popiołek, a także Polski Związek 
Sportu Niepełnosprawnych START.

Na Swoją StroNę

Kto by pomyślał, że przeciąganie liny może być 
tak ciekawą dyscypliną sportów siłowych, która 
rozwija się także w Gminie Kołobrzeg. Sekcja 
przeciągania liny Głowaczewo w składzie: Prze-
mysław Spadło (trener/kapitan), Dagmara Spadło, 
Andrzej Szpitun, Dorota Szpitun, Waldemar 
Biernat, Andrzej Mielnik, Marcin Kędzior, Łu-
kasz Cichocki zanotowała bardzo udany wyjazd 
do Władysławowa na Mistrzostwa Polski Ama-
torów w przeciąganiu liny. Ich łupem padły aż 
trzy medale. Srebro zdobyła drużyna mężczyzn 
w kategorii amatorów, na brąz spisała się dru-
żyna mieszana. Drużyna męska wyczynowców, 
do dorobku medalowego dołożyła jeszcze jeden 
brązowy medal. 

Z kolei w Southport (19–24 września) w pół-
nocno-zachodniej Anglii odbyły się Mistrzostwa 
Europy w Przeciąganiu Liny seniorów oraz Mi-
strzostwa Świata juniorów. W zawodach udział 
wzięło aż 1500 zawodników z całego świata. 
Wśród nich był Przemysław Spadło (kapitan 
i trener sekcji przeciągania liny w Głowacze-
wie), który wystąpił z godłem na piersi, biorąc 
udział we wszystkich rozgrywkach z udziałem 
naszej reprezentacji. Drużyna narodowa zajęła 
10 miejsce w wadze do 680 kg wyprzedzając 
między innymi niedawnych mistrzów świata 
Łotyszy. Tutaj złoto zdobyli Holendrzy przed 
Szwajcarami i Irlandczykami.

pożeGNalIśmy StaNISława łebedyKa

W tym miejscu zamierzaliśmy w naszym prze-
glądzie sportowym poinformować o ostatnich 
wynikach w klasie A i Pucharze Polski zespołu 
Reska Karcino. Jednak w momencie tworzenia 
tego numeru dotarła do nas smutna wiadomość. 
Rodzina, bliscy, kibice, piłkarze Reska Karcino, 
mieszkańcy Gminy Kołobrzeg pożegnali Sta-
nisława Łebedyka. Nagła śmierć prezesa klubu 
zaskoczyła wszystkich. Społecznik, pasjonat 
piłki nożnej, od kilku lat godnie sprawujący 
wspomnianą funkcję. Ogromna strata dla spor-
towego środowiska w naszej gminie. Ostatnie 
pożegnanie odbyło się na kołobrzeskim cmen-
tarzu w sobotę 14 x. 

odwIedzIł dźwIrzyNo I wyGrał

Pierwsza edycja turnieju tenisa w Dźwirzynie 
odbyła się w pogodowo ciężkich warunkach. 
W sierpniu na kortach Gminnego Ośrodka Sportu 
Turystyki i Rekreacji rywalizowało 16 zawodników. 
W najważniejszych pojedynkach kończących 
rywalizacje o miejsce trzecie i czwarte sukces od-
niósł Robert Makiewicz, który pokonał Apolonię 
Walenczak. Walka o pierwsze i drugie miejsce była 
pokazem finezji i perfekcji gry na najwyższym 
poziomie. Zdecydowane zwycięstwo odniósł 
w finale Emeric Guyon z Francji, który spędzał 
wakacje w Dźwirzynie. Pokonał on Tomasza Mo-
rowca z Wodzisławia Śląskiego, który zasłużenie 
stanął na drugim miejscu podium.s
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Szachy – mIStrzoStwa europy I śwIata 
juNIorów

Kolejne punkty w swoim szachowym cv może 
dopisać juniorka Gminnego Klubu Szachowego 
Solny Grzybowo Julia Antolak. Podczas rozgry-
wanych w Rumunii Mistrzostwach Europy Junio-
rów zajęła 9 miejsce. Czasu na odpoczynek nie 
było jednak zbyt dużo. Wraz ze swoim trenerem 
arcymistrzem Aleksandrem Miśtą zawodniczka 
udała się do Urugwaju na Mistrzostwa Świata 
Juniorów gdzie uplasowała się na 11 miejscu. 
Choć o medal walczyła do samego końca, o braku 
krążka zadecydowała porażka w ostatniej rundzie 
z reprezentantką Indii Chitlange Sakshi.

SzczupaK Na oStatNIą chwIlę

Członkowie Koła Polskiego Związku Wędkarskiego 
w Drzonowie pożegnali letni sezon podczas 
zawodów spinningowych na pięknym jeziorze 
Hajka. Spinningową rywalizację wygrał Jarosław 
Jędrzejewski, łowca szczupaka o długości 71 cm, 
którego wyciągnął z wody na 5 min. przed końcem 
zawodów. Za nim uplasowali się: Władysław Kar-
czewski (szczupak 60 cm), Jan Stróżak (szczupak 
57 cm), Seweryn Klepuszewski (szczupak 54 cm).

ulIczNy baSKet

Eliminacje Bosch Grand Prix Polski turniej ko-
szykówki ulicznej, po raz pierwszy zagościły 
w Kołobrzegu. Tutaj też swój sukces osiągnął duet 
z Grzybowa Aleksandra Jagodzińska i Emmanuel 
Huc, którzy okazali się najlepsi w kategorii double 
mixt 2×2 (duet mieszany). Wywalczyli tym sa-
mym przepustki do wielkiego finału w Zamościu. 
W sierpniowych zmaganiach na zamojskim rynku 
zajęli trzecie miejsce pokonując parę Julię Hatalską, 
Bartosza Czerwonkę reprezentujących Łańcut. 
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Nowy rozdział w swoim już 20-letnim partner-
stwie napisały gminy – Kołobrzeg i Ferdinand-
shof. Wszystko za sprawą wizyty jaka odbyła 
się 28–30 vii u naszych zachodnich sąsiadów, 
w ramach środków z programu Interreg. Wtedy 
też odbywają się tamtejsze Dni Wioski. Strona 
niemiecka zaznaczyła, aby udział w delegacji 
oprócz przedstawicieli Urzędu Gminy, wzięły 
także aktywne stowarzyszenia. Propozycja, że 
program ich święta mógłby wzbogacić pokaz 
taekwondo w wykonaniu naszych mistrzów i me-
dalistów ze Szkoły Hwa-Rang Drzonowo, spotkała 
się z bardzo pozytywnym odbiorem. Z kolei 
swoje rękodzieło i wyroby na gminno-polskim 
stoisku zaprezentowała Pracownia Orange i Izba 
Twórczości Swobodnej Scrapbiniec z Drzonowa.

O udany pobyt gości z Polski zadbał burmistrz 
Gminy Ferdinandshof Gerd Hamm, odpowie-
dzialna za projekty międzynarodowe Kristina 
Reichert oraz współpracujący z gminą Andrzej 
Mazul-Guty. Na wizytę oprócz udziału w Dniach 
Wioski złożyło się zwiedzanie regionalnego 
muzeum ukazującego życie miejscowej ludności 
na przestrzeni lat, które bardzo zainteresowało 
młodzież czy odwiedziny bractwa kurkowego 
stworzonego przez mieszkańców.

Głośno o wizycie partnerów z Gminy Kołobrzeg 
w regionie zrobiło się po wieczornym treningu 
taekwondo na rynku w sąsiednim Ueckermünde, 
gdzie wszyscy byli zakwaterowani. Dzień póź-
niej podopieczni trenera Dawida Świtonia dali 
wspaniały pokaz swoich umiejętności, który 
został odnotowany w lokalnych mediach. O was 
po prostu się mówi, Ferdinandshof było zachwycone 
taekwondo – podkreślał burmistrz Gerd Hamm. 
Licznie zgromadzona przed sceną publiczność 
z zapartym tchem oglądała widowiskowe układy, 
skoki i ciosy łamiące deski na pół, przerywając 
je gromkimi brawami. 

Ferdinandshof – O nich było głośno
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dzIemIaNy dzIęKują GmINIe KołobrzeG

Wójt Gminy Kołobrzeg i radni odebrali osobiste 
podziękowania od wójta Gminy Dziemiany Leszka 
Pobłockiego, gospodarza samorządu dotkniętego 
sierpniowymi nawałnicami, jakie przeszły przez 
Polskę. Na widok tej klęski żywiołowej Gmina 
Kołobrzeg przekazała 100 tys. zł pomocy finan-
sowej właśnie gminie Dziemiany, znajdującej 
się w centrum Kaszub, która była zalesiona 
w 70%. Jak mówił podczas wizyty wójt Gminy 
Dziemiany – Gmina Kołobrzeg jako pierwsza 
wyciągnęła do nas rękę. To płynąca z serca pomoc, 
która jest dla nas bezcenna.

INauGuracja projeKtu Zdrowe dZieci 
w Zdrowych gminach

Konferencją został zainaugurowany projekt 
Zdrowe dzieci w zdrowych gminach jaki zostanie 
przeprowadzony w latach 2017–2021. Liderem jest 
Miasto Gmina Kołobrzeg a partnerami Gmina 
Kołobrzeg, Gmina Stepnica, Gmina Goleniów 
oraz niemieckie miasto Schwedt. Wartość projektu 

to 5,5 mln złotych, z czego 288 tys. zł dofinanso-
wania trafi do Gminy Kołobrzeg, a konkretnie 
do szkół w Drzonowie i Dźwirzynie. W konfe-
rencji otwierającej projekt uczestniczyli włodarze 
samorządów, w których będzie on realizowany, 
ale także koordynatorzy, nauczyciele, dyrektorzy 
szkół. Projektem objęci będą uczniowie klas 1 
w Polsce i klas 2 w Niemczech. Sportowe zajęcia 
w szkołach zostaną urozmaicone m.in. o lekko-
atletykę i inne aktywności. Do szkół podstawo-
wych w Drzonowie i Dźwirzynie trafi dodatkowe 
wyposażenie istniejących placów zabaw. Nowy 
sprzęt pojawić ma się również w salach gimna-
stycznych. Utworzone zostaną sale dietetyczne, 
które pozwolą na prowadzenie praktycznych 
zajęć pod okiem fachowców z zakresu zdrowego 
odżywiania. Pod względem otyłości wśród dzieci 
województwo zachodniopomorskie znajduje się 
na wysokim 4 miejscu w kraju.

KulINarNe warIacje w KarcINIe

Dużym zainteresowaniem wśród pań cieszyły 
się warsztaty kulinarne w Karcinie. Miejscowość 
Gminy Kołobrzeg znalazła się na mapie projektu 
realizowanego przez Laboratorium Pomysłów 
Beaty Mieczkowskiej-Miśtak pod nazwą Od po-
mysłu do produktu. Zajęcia skierowane były 
do mieszkańców, którzy nie są zawodowymi 
kucharzami, a chcieliby się doskonalić w go-
towaniu i korzystać z lokalnych darów natury. 
Panie w Karcinie przygotowały smaczne ryby, 
zdrowe sałatki oraz pieczywo.

bal SeNIora

Seniorzy z Gminnego Klubu Młodzi Duchem 
zadali kłam przesądom i w piątek, 13 paździer-
nika świetnie bawili się podczas III Gminnego 
Balu Seniora. Tym razem celebrując Europejski 
Dzień Seniora, świętowali w Skansenie Chleba 
w Ustroniu Morskim. Były tańce, śpiewy, gry 

i zabawy. Wszystkim obecnym dopisywał do-
skonały humor, a uśmiech nieustannie gościł 
na twarzach naszych seniorów. Tego wieczoru 
mieli możliwość muzycznego powrotu do swo-
ich młodzieńczych lat za sprawą kreatywnego 
i utalentowanego zespołu muzycznego, który 
zabrał ich w daleką, muzyczną podróż.

jaK zawSze za dużo śmIecI

Wolontariusze Błękitnego Patrolu WWF już po raz 
czwarty zorganizowali akcję Czysta Plaża. Akcje 
wsparła Gmina Kołobrzeg oraz Camping Biała 
Mewa w Dźwirzynie. Podczas sprzątania wybrzeża 
od Mrzeżyna do Dźwirzyna i od Kołobrzegu 
do Dźwirzyna zebrano w sumie przeszło 3600 
litrów śmieci. Celem projektu było zwrócenie 
uwagi na rosnący problem zanieczyszczenia 
Morza Bałtyckiego, a także przyległych do niego 
terenów plaż i wydm. Zgodnie z tradycją cała 
akcja zakończyła się wspólnym pamiątkowym 
zdjęciem oraz ogniskiem. Tym razem każdy 
kto wziął udział w akcji mógł również wesprzeć 
schronisko Reks w Kołobrzegu, ofiarowując 
karmę dla zwierząt.

gminne aktualności
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Z imprezy na imprezę sezon letni 2017 rozkrę-
cał się coraz bardziej. Pogoda niestety nas nie 
rozpieszczała. Paradoksalnie udało się zorgani-
zować więcej wydarzeń niż rok temu. Zwłaszcza 
lubiane i przyciągające turystów czwartkowe 
Kino na leżakach. Powróćmy wspomnieniami 
do 8 lipca i Żeglarskiego Otwarcia Lata w Dźwi-
rzynie, połączonego z 3 edycją regat Admiral’s Cup 
na jeziorze Resko. Na plaży wyrosło prawdziwe 
miasteczko ze sceną, strefą relaksu z wielkim 
leżakiem Gminy Kołobrzeg, stoiskami oraz torem 
wodnym do wakeboardu i animacji. Dzień pełen 
wrażeń zakończył koncert zespołu Specyficzni, 
a główną atrakcją był pokaz laserów i występ 
Kasi Szubert – wirtuozki elektrycznych skrzypiec.

Tydzień później bawiliśmy się wspólnie w Grzy-
bowie na Naszym II Wielkim Weselu. Parking 
przy ulicy Bałtyckiej wypełnili weselni goście, 
a do zabawy wciągała ich m.in. grupa kabaretowa 
Kampus, której członkowie znakomicie odegrali 
rolę rodziny pana młodego, ze słynnym wujkiem 
z Sochaczewa na czele. Weselne przyśpiewki, 
konkursy, muzyczne szlagiery, a na finał pokaz 
sztucznych ogni. 

22 lipca zabawa przeniosła się do pobliskiego Ko-
rzystna, gdzie odbył się I Festyn Strażacki, który 
rozpoczął uroczysty przejazd wozów strażackich 
także z partnerskiej gminy Ferdinandshof. Po-
kazy ratownictwa, przejazdy wozem strażackim, 
konkursy przygotowali strażacy z OSP Korzystno. 
Wieczorem niebo rozświetliły fajerwerki. Jak 
na pierwsze tego typu przedsięwzięcie organizo-
wane przez strażaków należy zaliczyć je do wyjąt-
kowo udanych. W przyszłym roku festyn ponownie 
zagości w naszym kalendarzu imprez.

Początek sierpnia to nowa formuła imprezy Co-
lorStreetArt w Dźwirzynie. Główna scena stanęła 
na Placu Centralnym przy ul. Wyzwolenia. Sztuka 
tego dnia opanowała jednak całą miejscowość. 

Na ulicach pojawili się szczudlarze, muzycy, 
iluzjoniści, bębniarze, animatorzy. Niezwykle 
barwnym momentem imprezy było wyrzucenie 
w górę zawartości kilkudziesięciu woreczków tzw. 
holi (barwnego zmywalnego proszku). Wszyscy 
uczestniczący w tej zabawie od stóp do głów mienili 
się kolorami tęczy. Na scenie wystąpił muzyczny 
projekt Hubas, a gwiazdą wieczoru był niezwykle 
utalentowany folkowy zespół Bubliczki. Całość 
zamknął zapierający dech w piersiach występ 
teatru ognia. 

W długi sierpniowy weekend znakomicie wpro-
wadził turystów i mieszkańców VII Festiwal Zupy 
Grzybowej w Grzybowie. Niekwestionowaną 
gwiazdą i wydarzeniem, które przyciągnęło 
tłumy był koncert zespołu Enej. Oczywiście 
festiwal nie mógł obyć się bez kulinarnego show 
duetu Robert Bochenko – Ryszard Pilecki oraz 
smacznej i pożywnej porcji zupy grzybowej, której 
rozdano 3 tysiące.

Do historii naszej gminy przejdzie III Festiwal 
Kultury Polsko-Ukraińskiej w Przećminie. Wizyta 
delegacji Miasta Truskawiec i przedstawiciela 
Ambasady Ukrainy w Warszawie była zaszczytem 
dla lokalnej społeczności. Patronat medialny nad 
imprezą objęła m.in. redakcja TVP 3 Szczecin. 
Emisja reklamy festiwalu na antenie, dała efekt 
przyciągając tłumy. A było, co zobaczyć. Wystawa 
zdjęć ukraińskich strojów ludowych, występy 
grup tanecznych Amber i Kwieciste Gwiazdeczki, 
występ zespołu Morka, kabaretu DNO, ludowej 
grupy Podlotki. Gwiazdą wieczoru był zespół 
Tuhaj-Bej. Na zakończenie teatr ognia i fajerwerki. 

2 września w Parku Rozrywki w Zieleniewie 
zorganizowane zostały Gminne Dożynki. Roz-
strzygnięto konkurs na najpiękniejszy wieniec, 
a taki wykonało sołectwo Bogucino oraz konkurs 
indywidualny na kosz dożynkowy – najpięk-
niejszy wykonała według jury Danuta Stefaniak 

z Drzonowa. Nagrody można było zdobyć także 
w rozgrywanych zabawnych konkurencjach. 
Na scenie pokaz iluzji Piotra Szumnego oraz 
koncert Disco Polo formacji Dizel i zabawa z dj’em.

Dawkę humoru zapewniały turystom kabarety, 
które odwiedziły dźwirzyński amfiteatr: Pa-
ranienormalni, Nowaki, Pod Wyrwigroszem, 
Skeczów Męczących. Nie lada gratką był przejazd 
piętrowym angielskim autobusem i skorzystanie 
z atrakcji strefy animacji stacji telewizyjnej Da 
Vinci Learning, która gościła w naszej gminie 
w Grzybowie i Dźwirzynie. W kościele w Dźwi-
rzynie odbyło się pięć koncertów w ramach 51 
Międzynarodowego Festiwalu Organowego, gdzie 
zaprezentowali się artyści m.in. ze Słowacji, Serbii 
i Rosji. Piątki zarezerwowane były dla dzieci, 
które brały udział w Bajkowych przedstawieniach 
studia teatralnego KRAK ART z Krakowa. 

W naszym podsumowaniu nie może zabraknąć 
wydarzeń sportowych. 273 biegaczy zmierzyło 
się z 10 kilometrową trasą XXII Biegu ku Słońcu, 
przebiegającą m.in. plażą w Dźwirzynie i Grzy-
bowie. Wśród mężczyzn najlepszy okazał się 
Krzysztof Gosiewski z czasem 32.54, wśród pań 
Katarzyna Pobłocka z czasem 39.23. W kategorii 
gminnej najlepsi byli Tomasz Żmuda (Drzonowo) 
i Julia Pełechta (Zieleniewo). 5 sierpnia amatorzy 
biegania spotkali się na Biegu Śniadaniowym. Po-
nownie 1000 osób przebiegło ulicami Dźwirzyna 
budząc wszystkich do życia i ładując się dawką 
pozytywnej energii. Na mecie czekało zdrowe 
śniadanko typu fitness. W wakacje mieliśmy 
niezwykłych gości. Fundacja Muszkieterów 
zorganizowała w Dźwirzynie kolonie dla dzieci. 
Ambasadorką akcji była Sylwia Gruchała, nasza 
medalistka olimpijska we florecie, która odwie-
dziła z tej okazji naszą nadmorską miejscowość. 
Gmina Kołobrzeg także przyłączyła się do akcji, 
przekazując drobne powitalne upominki. 

gorące lato 
W gminie kołobrzeg

Sezon w kapsułce 
przedstawia 
Tomasz Jankowski
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14 xi 2017 r. upłynie już dwuletni okres nawiązanej 
współpracy pomiędzy Fundacją Orange, a Gminą 
Kołobrzeg – w ramach realizacji naszego projektu 
Pracownie Orange.

Podsumowując ten bardzo aktywny czas, chcie-
libyśmy serdecznie podziękować za wspaniałe 
inicjatywy podejmowane na rzecz środowiska 
lokalnego Państwa Gminy przez Grupę Inicja-
tywną Pracowni Orange w Drzonowie.

Grupa ta wykazała się dużą pomysłowością, 
chęcią do nawiązywania współpracy i budowania 
więzi lokalnych, a niektóre z ich działań znane są 
innym grupom z całej Polski (mamy tu na myśli po-
mysł integracji młodzieży amatorsko uprawiającej 

podnoszenie ciężarów, pań ćwiczących Zumbę 
i piłkarzy, których połączył wspólny cel budowy 
Pawilonu Sportowo-Rekreacyjnego w Sarbii, 
o którym rozmawialiśmy podczas V Zjazdu Pra-
cowni Orange z całej Polski w listopadzie 2016 r.), 
a co motywuje je także do podobnych działań.

Członkowie grupy inicjatywnej wzięli udział 
we wszystkich szkoleniach oferowanych przez 
Fundację Orange i ich partnerów. Trzykrotnie 
Państwa pracownia wygrała grant ogłoszony przez 
fundację na przeprowadzenie warsztatów: z druku 
3D, programowania i modelarstwa kartonowego 
oraz skorzystała ze wsparcia w diagnozowaniu śro-
dowiska lokalnego przez socjolożki z Towarzystwa 

Inicjatyw Twórczych „ę” z Warszawy. Przed nami 
również realizacja kolejnego grantu Dziennikarze 
przyszłości, łączącego w sobie elementy progra-
mowania z dziennikarstwem dla dzieci w wieku 
od 8 do 10 roku życia, skierowanego do młodszej 
części mieszkańców Gminy Kołobrzeg.

Jesteśmy dumni, że Pracownia Orange w Drzo-
nowie, jako nieliczna na terenie województwa 
zachodniopomorskiego, tak prężnie działa i in-
tegruje do wspólnych działań różne grupy miesz-
kańców – oczywiście z Państwa przychylnością 
i ogromną pomocą. Miło jest nam obserwować, 
że działalność pracowni jest prezentowana nawet 
poza granicami naszego kraju, co obserwujemy 
na stworzonej przez Fundację Orange platformie 
internetowej dla wszystkich 77 jednostek działa-
jących pod naszym patronatem.

Serdecznie dziękujemy za tak owocną współpracę 
i zapewniamy, że pomimo kończącego się projektu 
na wyposażenie pracowni, ona nie ustanie.

Nadal będziemy oferować Państwa Pracowni 
Orange w Drzonowie i Grupie Inicjatywnej 
wsparcie w postaci bezpłatnych: szkoleń, grantów, 
konkursów, warsztatów oraz usług interneto-
wych ze zniżką. Życzymy Państwu i sobie wielu 
tak owocnych i twórczych lat pracy na rzecz 
mieszkańców Gminy Kołobrzeg.

2 pomarańczowe lata w Pracowni Orange
O współpracy Fundacji Orange z Warszawy i Gminy Kołobrzeg – relacjonuje 
koordynatorka projektu Pracownie Orange Pani Małgorzata Kowalewska

Profesjonalna i życzliwa obsługa w urzędzie 
to dużo, ale to jeszcze nie wszystko.

Liczy się także miejsce, w którym nasi miesz-
kańcy mogą dopełniać formalności. Przez wiele 
lat przedsiębiorcy byli przyjmowani w mało dla 
nich przyjaznych pomieszczeniach. Poczekalnia 
w ciemnym korytarzu, szare ściany, słabe światło 
i brak miejsca do wygodnego wypełniania formu-
larzy, to najczęściej spotykane uwagi krytyczne 
dotyczące miejsca. 

Postanowiono więc, że po sezonie letnim 
wreszcie stworzy się klientom przyjazne warunki, 
na miarę obecnych możliwości lokalowych.

W jednym z pomieszczeń stworzono Pokój 
Klienta, w którym można wygodnie wypełnić for-
mularz lub poczekać na swoją kolej. Do dyspozycji 
interesantów jest komputer, lupa powiększająca 
dla niedowidzących, a nawet ekspres do kawy, 
czy też woda dla spragnionych. Jesteśmy rów-
nież przyjaźni dla najmłodszych: kolorowanki, 

kredki i książeczki zajmą dzieci, by rodzic mógł 
spokojnie skupić się na sprawie, którą przyszedł 
do nas załatwić.
Obsługę naszych przedsiębiorców świadczy 
równolegle dwoje życzliwych pracowników: 
Małgorzata Aptewicz i Marek Dołęgowski. 
Wszystko po to, by np. wznowienie działal-
ności na sezon załatwiało się możliwie szybko 
i sprawnie. Wszak czas to pieniądz.

PS Szykujemy kolejne udogodnienia…

O małych zmianach organizacyjnych w dziale obsługi 
przedsiębiorców – pisze Marek Dołęgowski
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W sezonie letnim rozpoczęliśmy realizację pro-
jektu przyznawania oznakowania Obiekt z klima-
tem – rekomendacja Gminy Kołobrzeg. Celem 
projektu jest wsparcie przedsiębiorców prowa-
dzących obiekty noclegowe zgodnie z literą prawa. 
Jednym z warunków uzyskania rekomendacji jest 
pobieranie i odprowadzanie opłaty miejscowej 
do budżetu gminy.

Po trzech miesiącach postanowiliśmy sprawdzić 
jak projekt oceniają przedsiębiorcy, którzy zostali 
nim objęci – do osób tych rozesłaliśmy, w for-
mie elektronicznej, ankietę zawierającą ponad 
20 pytań dotyczących projektu. Z możliwości 
podzielenia się swoją opinią skorzystało około 
50% zapytanych przedsiębiorców. Poniżej niektóre 
(skrócone dla celów redakcyjnych) pytania wraz 
z odpowiedziami.

Jak oceniasz oznakowania obiektów tabliczką 
„Obiekt z Klimatem – Rekomendacja Gminy 
Kołobrzeg (OzK)”: bardzo dobrych ocen było aż 
66,7%, dobrych 22,2% oraz średnich tylko 11,1%.

Jak ocenisz wykonanie tabliczki „OzK”?: bardzo 
dobrze oceniło aż 55% osób, dobrze 44,4% oraz 
średnio 5,6%.

Czy oznakowanie „OzK” zachęca do korzystania 
z usług noclegowych: TAK odpowiedziało 47,9%, 
raczej tak 21,1%, nie mam zdania odpowiedziało 
21,1%.

Czy wymogi, które należy spełnić, aby otrzymać 
oznakowanie „OzK” są: Proste, każdy powinien 
spełniać postawione wymogi, gdyż wymaga tego 
prawo odpowiedziało 88,9%; 5,6% osób uznało 
za znośne i tyle samo, stwierdziło że Poświęciłem 
zbyt wiele czasu, żeby uzyskać tabliczkę.

Czy jest Pani/Pan zadowolony z przyznanej 
rekomendacji „OzK”?:
Aż 66,7% odpowiedziało Tak, bardzo; Tak, przy-
daje się zaś 33,3%.

Inne pytania dotyczyły m.in. opłaty miejscowej: 
Czy uważasz, że odprowadzanie opłaty miejscowej 
może przyczynić się do poprawy infrastruktury 
turystycznej w Państwa miejscowości:

Tak, oczywiście, z tych pieniędzy powstają nowe 
inwestycje w mojej miejscowości 35%; Odprowadza-
nie opłaty miejscowej ma istotny wpływ na moje 
otoczenie – 30%; Odprowadzanie opłaty miejscowej 
zasila budżet Gminy Kołobrzeg ale nie przekłada 
się to na inwestycje w mojej miejscowości – 30%.

Dlaczego Pani/Pan pobieracie i odprowadzacie 
opłatę miejscową?: Pobieram opłatę bowiem wspie-
ramy tym samym rozwój naszej gminy – 30,8%; 
Pobieram opłatę ponieważ uważam, że należy 
to robić – podatki należy płacić – 23,1%; Pobieram 
opłatę miejscową, gdyż tym samym rozwijam in-
frastrukturę – 19,2%; Pobieram opłatę miejscową 
bowiem uzyskuję z tego prowizję – 3,8%.

Czy tabliczka „OzK” zachęca do pobierania i od-
prowadzania opłaty miejscowej?: 77,8% ankieto-
wanych odpowiedziało TAK a NIE tylko 22,2%.

Czy współpracę z Gminą Kołobrzeg w pro-
jekcie „Obiekt z Klimatem” uważa Pani/Pan 
za udaną?: Bardzo, ponieważ spełniam warunki, 
otrzymuję wsparcie w promocji mojej firmy – 33,3%; 
Tak, wsparcie ze strony Gminy Kołobrzeg uważam 
za pozytywne – 55,6%; Tak, jednakże – wsparcie 
mogłoby być w szerszym zakresie – 11,1%.

Czy środki z opłaty miejscowej powinny wrócić 
w formie inwestycji w infrastrukturę turystyczną 
do miejscowości, w której zostały zebrane?: TAK, 
motywowałoby to przedsiębiorców do jej rzetelnego 
zbierania – 94,4%; NIE, środki te należy wydać 
na ważniejsze inwestycje niż tylko infrastruktura 
turystyczna – 5,6%.

Czy przedsiębiorcy odprowadzający opłatę miej-
scową powinni mieć wpływ na inwestycje w in-
frastrukturę turystyczną, realizowane ze środków 
zebranych z opłaty miejscowej?: TAK, przedsiębiorcy 
wiedzą co im jest potrzebne, by rozwijać swój 
biznes – 83,3%; NIE, ponieważ o tym powinni 
decydować wszyscy mieszkańcy gminy nie tylko 
przedsiębiorcy – 11,1%; NIE, bo będzie to rodziło 
konflikty między mieszkańcami – 5,6%.

Wśród ankietowanych przeważali mieszkańcy 
Grzybowa: 61,1%. Wśród respondentów było 
72,2% kobiet. Aż 100% ankietowanych wyraziło 
zainteresowanie podzielenia się swoją opinią 
na ważne dla mieszkańców tematy.

Z ankiety wynika, że projekt przyznawania 
rekomendacji Gminy Kołobrzeg spotkał się 
z pozytywnym przyjęciem. Informacje zebrane 
w ankiecie wskazują kierunki działania jakie 
powinien podjąć Urząd, aby wesprzeć branżę 
turystyczną w naszej gminie. 

Klimat wokół opłaty „klimatycznej”
Są już pierwsze efekty i opinie o kampanii Obiekt z klimatem – podsumował 
je obsługujący na co dzień przedsiębiorców Marek Dołęgowski
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Zrealizowany wspólnie przez Gminę Kołobrzeg, 
Barth i Silute projekt żeglarski zaowocował 
podpisaniem umowy partnerskiej, właśnie z li-
tewskim regionem Silute. Aby jednak wykonać 
ten formalny krok, musieliśmy przebyć ponad 
tysiąc kilometrów (i jedną strefę czasową). Wójt, 
osoby zaangażowane we współpracę i oczywiście 
błękitni czyli nasi żeglarze. 

Na miejsce, a dokładnie lotnisko w Połądze, 
dotarliśmy nocą. Od niewielkiego portu lotni-
czego do celu podróży (Szyłokarczmy) dzieliło 
nas jeszcze 100 km. Nocą trasa ta wydawała się 
tym bardziej odległa. Wokół niewiele zabudo-
wań, właściwie obce pustkowie. Co chwilę znaki 

ostrzegały nas przed łosiami i niespotykaną 
u nas zwierzyną. Kolejne dni miały przynieść 
nam wyprawę jeszcze odleglejszą. Tym razem 
nie statkiem powietrznym, ani transportem 
drogowym, ale szlakiem wodnym. Wszystko 
po to, by dotknąć materii, z którą przyjdzie 
nam się zmierzyć w realizacji pro-rozwojowych, 
turystycznych i żeglarskich projektów. 

Silute (Szyłokarczma) leży w sąsiedztwie Rosji 
(Obwodu Kaliningradzkiego), nad rozlewiskami 
delty Niemna. Skala tego Regionu jest zupełnie 
inna niż ta, którą zwykliśmy się posługiwać w od-
niesieniu naszych gminnych realiów, Parsęty czy 
jeziora Resko. Z punktu do punku, od siedziby 

klubu żeglarskiego do portu lub dalej do przystani 
surfingowej bywa po kilkanaście, kilkadziesiąt 
kilometrów, wypełnionych rozlewiskowym 
pejzażem, poprzecinanych kanałami, wałami, 
mostami, łąkami zamieszkanymi przez rozliczne 
ptactwo, stawami rybnymi, torfowiskami i lasami. 

Poza miastem, które właściwie przypomina nasze 
(może tylko z nieco większą dbałością o starą, 
często drewnianą architekturę), spotkać można 
małe skupiska domów i chat ludzi żyjących 
na co dzień w zgodzie z wszechobecną wodą i na-
turą. Nie opłaca się inwestować w drogi, mosty czy 
przeprawy promowe. Kiedy przychodzi wysoka 
woda lub okres zalewowy, ludzie przesiadają się 

O wyprawie na dalekie wody – pisze 
Małgorzata Chir, kierownik referatu Promocji 
i Kultury UGza niemnem
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z samochodów na wysokie traktory (lub transport 
zbiorowy), a ci którzy nie mają korzystają z prze-
wozów na przyczepach innych traktorów. Woda 
kształtuje tu życie, wyznacza rytm i karmi. Czyni 
też z tego rejonu niezwykle cenny turystycznie 
kierunek. Takimi nieco turystami czujemy się, 
gdy rankiem wyjeżdżamy z Silute i docieramy 
do małej osady Sysa, tu na kanale czeka statek. 
Niewielki, z odkrytym pokładem. 

Ruszamy w kilkugodzinny rejs, meandrami wiją-
cymi się pośród łąk. Nabrzeże na całej długości 
pokryte jest mniejszymi i większymi pomostami, 
łódkami rybackimi i rekreacyjnymi, mijamy wiele 
nadbrzeżnych domków, latarnie, a nawet rezer-
waty ptaków. Kanał rozszerza się, wiatr staje się 
silniejszy, fala wyższa i wypływamy na szerokie 

wody zalewu. Drugiego brzegu nie widać gołym 
okiem. Kapitan wskazuje jednak na wodny bez-
kres i mówi: a tu właściwie jest granica z Rosją. 
A przed nami Mierzeja Kurońska i port Nida. 
Za nią Bałtyk. Nida to nasz cel, a raczej kres rejsu. 
Cel jest po drodze. To woda, a na niej setki białych 
żagli. Trwają regaty żeglarskie. Nie brakuje też 
ślizgających się na deskach windsurfingowych. 
Wszystko dzieje się w odległości od brzegu i skali, 
która znów w kontekście Reska wydaje się nam 
imponująca. Tłem jest malownicza Nida (bogaty 
kurort) oraz przepiękna Wydma Parnidis (obiekt 
światowego dziedzictwa Unesco), wznosząca się 
na ponad 50 metrów nad poziom morza. 

Bez wątpienia ten wędrujący, piaszczysty pas 
lądu, łączący zalew z morzem i Litwę z Rosją, 

robi ogromne wrażenie. Na jej szczycie czeka 
niebywały widok. Nie bez powodu mówi się, iż 
można tu spędzić cały dzień, obserwując słońce 
wstające po jednej stronie nad wodami zalewu, 
a zachodzące w wodach Bałtyku. Po środku tej 
wędrówki napotykające kamienny pradawny 
kalendarz. Widok niespotykany, a jednak zna-
jomy i utwierdza nas w przekonaniu, że jesteśmy 
we właściwym miejscu. Teraz wszystko będzie 
polegało na tym, że odległość między nami 
zmniejszyć lub raczej wypełnić. Aby od Barth, 
poprzez Dźwirzyno po Mierzeję Kurońską i Silute 
naszych żagli było jak najwięcej. Aby ludzie prze-
mierzali szlak, który właśnie planujemy, wracali 
tymi śladami, poznawali nasze regiony. Warto.
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Rok 2017 rozpoczął się dla Gminy Kołobrzeg 
intensywnie pod względem współpracy 
międzynarodowej.

O wizji i misji Gminy w tym zakresie mówi 
Strategia Rozwoju. W jej słowach czytamy: Misją 
Gminy Kołobrzeg jest kreowanie zrównoważonego 
rozwoju społeczno-gospodarczego poprzez rozwój 
całorocznej turystyki, zagwarantowanie dostępu 
do infrastruktury technicznej oraz pobudzanie 
aktywności mieszkańców. Gmina Kołobrzeg to ob-
szar zrównoważonego rozwoju między interesami 
stałych mieszkańców, a oczekiwaniami turystów. 
Gmina wspiera innowacyjność i przedsiębiorczość, 
powszechną edukację, rozwój współpracy krajowej 
i zagranicznej oraz nowoczesną promocję.

Od stycznia do końca marca wraz z litewskim 
Regionem Silute oraz niemieckim miastem Barth 

realizowaliśmy projekt seed money Baltic Water 
Sport School. Polegał on na realizacji trójstron-
nego cyklu spotkań (u wszystkich partnerów 
projektu), podczas których wypracowany został 
zakres i wkład wniosków o dofinansowanie 
z programu Interreg projektów Baltic Education 
Center (wniosek został złożony w czerwcu br., 
będzie polegał na realizacji systemu szkolenia 
dla instruktorów żeglarstwa, w tym dla niepeł-
nosprawnych), Maritime Driving Force (wniosek 
złożony został w czerwcu br., projekt służył będzie 
stymulowaniu przemysłu żeglarskiego, realizo-
wany z Litwą oraz Danią, wartość ok. 200 tys. 
Euro, liderem jest Dania) oraz Balic Sport Center 
(wniosek zostanie złożony do połowy grudnia br., 
skierowany będzie do odbiorców, uczestników 
międzynarodowego szlaku żeglarskiego, budżet 
i harmonogram jest na etapie współtworzenia). 
Wartość każdego z projektów to około 0,5 mln 

Euro, a w obu przypadkach liderem projektu jest 
Gmina Kołobrzeg. Dzięki tym przedsięwzięciom 
powstanie międzynarodowy szlak żeglarski, do-
stosowany do potrzeb osób niepełnosprawnych 
oraz ustandaryzowany system szkolenia osób 
niepełnosprawnych. Ten innowacyjny na skalę 
międzynarodową projekt stworzy nowy produkt 
turystyczny i nową gałąź rozwoju Gminy.

Pierwszy wspólny projekt zrealizowany został 
przez nasze trzy regiony w partnerstwie, jed-
nakże dotyczącym projektu. Wspólne spotkania 
zaowocowały natomiast kolejnymi pomysłami 
i ideą zawarcia oficjalnego partnerstwa. Jego 
celem, w każdym przypadku jest rozwój turystyki 
i infrastruktury turystycznej, propagowanie walo-
rów naturalnych, wydłużenie sezonu i tworzenie 
nowych produktów turystycznych sprzyjających 
ogólnemu rozwojowi naszych regionów.

Pierwsze z nowych partnerstw zawarliśmy z re-
gionem Silute, podczas wizyty na Litwie w dniach 
31 viii–4 ix. Oprócz podpisania umowy partner-
skiej, przez wójta Włodzimierza Popiołka oraz 
mera Vytautas-a Laurinaitis, mieliśmy również 
okazję zapoznać się ze środowiskami żeglarskimi, 
infrastrukturą sportową oraz bazą służącą spor-
tom wodnym. Wójtowi Popiołkowi towarzyszyli 
w tym przedstawiciele Uczniowskiego Klubu 
Żeglarskiego Błękitni komandor Mariusz Gór-
nisiewicz oraz wicekomandor Tomasz Szukalski.

Podpisaniem oficjalnego partnerstwa, na razie 
w realizacji projektów dofinansowanych przez 
Unię Europejską, jest również zainteresowane 
miasto Barth w Niemczech. Wójt otrzymał 
od burmistrza Stefana Kerth-a zaproszenie. 
Zgodnie z nim Włodzimierz Popiołek uda się 
do Barth w dniach 24–26 xi, kiedy to panowie 
podpiszą wzajemne porozumienie partnerskie.

Na czym będą polegały 
nowe partnerstwa 
Gminy Kołobrzeg – pisze 
Małgorzata Chir bez granic
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Do współpracy międzynarodowej na polu roz-
woju turystyki aktywnie włączyło się uzdrowisko 
Truskawiec. Szefowa rozwoju miasta – Natalia 
Skybak, będzie towarzyszyła delegacji Gminy 
Kołobrzeg we wspomnianej wizycie w Barth. 
Jako partner towarzyszący Truskawiec będzie 
uczestniczył w żeglarskim projekcie pomiędzy 
Gminą Kołobrzeg, Silute i Barth. Jego rolę upa-
trujemy w stworzeniu zaplecza rehabilitacyjnego, 
odnowy biologicznej i leczniczego dla przyszłych 
odbiorców projektu żeglarskiego.

Oficjalną umowę partnerską z ukraińskim Tru-
skawcem, wójt Popiołek oraz burmistrz Andrii 
Kulchynskyi podpisali 26 viii br. podczas III 
Festiwalu Kultury Polsko-Ukraińskiej w Przećmi-
nie. Towarzyszyli im radca Ambasady Ukrainy 

w Polsce Mykola Jarmoluk oraz konsul hono-
rowy Henryk Kołodziej. Zamieszkująca Gminę 
Kołobrzeg ukraińska mniejszość narodowa jest 
inspiracją kolejnego pola współpracy partnerskiej 
z Truskawcem. Wspólnie będziemy realizowali 
projekty oparte na poznaniu i zachowaniu dzie-
dzictwa kulturowego, wymianie doświadczeń 
samorządowych oraz rynku pracy.

Pierwszym wydarzeniem będzie planowana 
konferencja międzynarodowa w Dźwirzynie 
Od Bałtyku po Karpaty, kolejnym Dni Kultury 
Polskiej w Truskawcu oraz IV Festiwal Kultury 
Polsko-Ukraińskiej w Przećminie (18 viii 2018 r.). 
W ostatnich tygodniach delegacja przedstawicieli 
Gminy Kołobrzeg oraz ukraińskiej mniejszości 
narodowej gościła w Truskawcu. Podczas spotkań 

rozmawiano o kierunkach współpracy. Truskawiec 
poszukuje również możliwości finansowania 
i realizacji projektów typowo infrastrukturalnych. 
Pierwszym z nich jest renowacja przedwojennej 
siedziby polskiego założyciela uzdrowiska w Tru-
skawcu Rajmunda Jarosza. Drewniany, zabytkowy 
budynek wymaga remontu i konserwacji, co nie-
zbędne jest zachowaniu dziedzictwa narodowego, 
zarówno polskiego, jak i ukraińskiego. Realiza-
cji wspólnych projektów towarzyszy również 
cenna wymiana doświadczeń samorządowych. 
W Truskawcu rozmawiano zatem o współpracy 
z przedsiębiorcami, funkcjonowaniu lokalnych 
organizacji turystycznych, pomocy społecz-
nej, bezpieczeństwie czy tworzeniu produktów 
turystycznych.
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Dziesięć miesięcy roku szkolnego to całkiem 
niezły dystans. Przypomina dziesięciokilome-
trowy bieg. Ukończenie go z dobrym wynikiem 
nie jest oczywiste. Wymaga systematycznej pracy, 
samodyscypliny, wytrwałości, konsekwencji i za-
angażowania. Kolejne przebyte kilometry, niczym 
mijające miesiące, są próbą sił i charakteru. Ważny 
jest przecież każdy krok. A jeśli starczy nam mocy, 
by ostatnie metry pokonać pięknym sprintem 
i z uśmiechem na ustach – jesteśmy zwycięzcami.

Z zapartym tchem śledzę sukcesy naszych 
szkolnych sportowców. Nie sposób pisać o ich 
wszystkich osiągnięciach, ale o Igrzyskach 
Młodzieży Szkolnej wspomnieć muszę. Nasze 
wyniki w Mistrzostwach Powiatu Kołobrzeskiego 
od lat sytuują się w zdecydowanej czołówce. 
W minionym roku szkolnym, podobnie jak 
w 2015/2016, zdobyliśmy I miejsce. Ucznio-
wie, dzięki kolejnym zwycięstwom gromadzili 
punkty z poszczególnych rozgrywek: czwórbój 

lekkoatletyczny (dziewczęta II miejsce, chłopcy 
II miejsce), drużynowei sztafetowe biegi przeła-
jowe (dziewczęta I miejsce, chłopcy I miejsce), 
mini piłka ręczna (chłopcy – III miejsce), tenis 
stołowy (dziewczęta I miejsce, chłopcy I miej-
sce), unihokej (chłopcy I miejsce, dziewczęta 
II miejsce) i strzelanie drużynowe z karabinka 
pneumatycznego (I miejsce). Sukcesy starszych 
uczniów również są imponujące – V miejsce 
w powiecie to wysoka pozycja. Szczególnie, że 
Gimnazjada wiedzie przez liczne dyscypliny, m.in. 
mecze piłki ręcznej i nożnej, mecze unihokeja 
(dziewczęta –  I miejsce, chłopcy – I miejsce); 
zawody lekkoatletyczne (medale indywidu-
alne – I miejsce, II miejsce i dwa III miejsca), 
strzelanie drużynowe z karabinka pneumatycz-
nego (III miejsce).

Od wielu lat, w ramach Igrzysk Młodzieży Szkol-
nej i Gimnazjady, organizujemy w naszej szkole 
Mistrzostwa Powiatu Kołobrzeskiego w unihokeju 

dziewcząt i chłopców. Jesteśmy również współ-
organizatorami Biegu z Wiatrakami. Impreza 
z każdym rokiem cieszy się coraz większym 
zainteresowaniem. Co prawda IV edycja wyścigu 
dopiero w czerwcu, ale już dziś zachęcamy do startu 
w kategorii open, a przy okazji do naśladowania 
naszych uczniów i trzymania formy niezależnie 
od pogody. W kalendarz imprez naszej szkoły 
od dawna wpisany jest Mikołajkowy Turniej Skoku 
Wzwyż o Puchar Dyrektora Szkoły Podstawowej 
im. Mieszka I w Drzonowie. Warunkiem udziału 
w zawodach jest przyniesienie maskotki lub słody-
czy, które przekazujemy potrzebującym dzieciom. 
Bo sportowa postawa to również wrażliwość 
i otwartość na drugiego człowieka.

Nasza szkoła jest siedzibą Uczniowskiego Klubu 
Sportowego Chrobry Drzonowo. Dzięki stowa-
rzyszeniu uczniowie mają możliwość uczest-
niczyć, poza lekcjami wychowania fizycznego, 
w profesjonalnych treningach piłki nożnej. A jak 
powszechnie wiadomo, entuzjastów futbolu nie 
brakuje. Kto wie, może wśród biegających po sali 
czy na Orliku dzieci, gania przyszły Lewandow-
ski? Nasi uczniowie zdobyli IV miejsce w Wo-
jewódzkim Turnieju Piłkarskim Mini Mundial.
Ten sukces wróży niejedną karierę.

Na sali gimnastycznej w Drzonowie, popołu-
dniową porą, można spotkać również wytrwałych, 
zdyscyplinowanych i odważnych zawodników. 
To uczniowie Szkoły Taekwon-do Hwa-Rang. 
Sukcesy młodzieży wykraczają poza granice kraju 
i bez wątpienia są naszą inspiracją, ale to temat 
na osobny artykuł.

W Drzonowie duch sportu miewa się znakomi-
cie. Zdobywamy sukcesy pracą i wytrwałością, 
sporadyczne porażki uczą nas pokory, a każdy 
start dodaje sił.

Do zobaczenia na podium!

O sukcesach naszej 
młodzieży i duchu 
sportowej rywalizacji – pisze 
Liliana Łosiak ze Szkoły 
w Drzonowie Gotowi?... Start!
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Bezdomność zwierząt to nie tylko problem prawny 
uregulowany w ustawie z dnia 21 sierpnia 1997 r. 
o ochronie zwierząt, nad którą w ostatnim czasie 
trwają prace nowelizacyjne. To również problem 
etyczny.

Kluczowym zagadnieniem wymagającym 
szybkich uregulowań jest nałożenie na właścicieli 
zwierząt obowiązku ich czipowania, czyli wszcze-
piania identyfikatorów pozwalających na szybkie 
ustalenie do kogo zwierzę należy. Metoda ta, 
pozwala na uniknięcie sytuacji beztroskiego 
porzucania zwierząt oraz sprzyja w szybkim 
odnajdywaniu ich właścicieli. Powszechne czi-
powanie pozwoli ograniczyć wydatki z budżetu 
gmin na walkę z bezdomnością zwierząt.

Bezdomne psy wyłapywane na terenie Gminy 
Kołobrzeg znajdują opiekę w schronisku REKS 
w Kołobrzegu. Jeśli pies nie posiada wszczepionego 
identyfikatora, to na koszt Gminy jest czipowany, 
a następnie rejestrowany w bazie danych.

Każdorazowe przyjęcie do schroniska psa 
to obciążenie budżetu Gminy kwotą 600 zł, 
a każdy dzień jego utrzymania to kwota 15 zł. 
Opłata za przyjęcie jest jednorazowa i obejmuje 
czipowanie, poddanie zwierzęcia tzw. kwaran-
tannie, kompleksowym badaniom stanu zdrowia 
i kondycji.

Pod opieką schroniska znajduje się miesięcznie 
średnio od 8 do 10 psów z terenu Naszej Gminy. 
Niestety nie wszystkim z nich udaje się znaleźć 
nowy dom. Znikoma ilość adopcji wynika z faktu, 
iż psy przyjęte do schroniska są zazwyczaj osob-
nikami starymi, porzuconymi w różnych oko-
licznościach. Nierzadko bywa tak, że właściciel 
nie chce zmagać się ze starością swojego pupila 
i porzuca go przy drodze, na plaży czy w lesie. 
Zazwyczaj sprzyja temu sezon letni – urlopowy. 

Czworonogi szukają nowego domu

Problem bezdomnych zwierząt jest równie smutny 
co kosztowny. Można mu jednak zaradzić. 
Jak? – pisze Jacek Domański, Dyrektor GoStir w Dźwirzynie

Zwierzęta przywożone są np. przez letników 
i niestety pozostawiane po wypoczynku.

Inny problem stanowią bezdomne koty, których 
populacja z roku na rok niebezpiecznie wzrasta. 
Obecnie pod opieką wolontariuszy na terenie 
Gminy znajduje się blisko 100 bezdomnych ko-
tów. Część środków budżetu przeznaczonych 
na opiekę nad bezdomnymi zwierzętami corocznie 
wydatkowana jest na ich sterylizację i kastrację, 
opłacany jest również zakup leków czy środków 
na ich odrobaczanie.

W obecnym roku na usługi medyczne świad-
czone na rzecz zwierząt bezdomnych (głównie 
kotów) wydatkowano blisko 7 000 zł. To nie 
jedyna forma wsparcia. Gminny Ośrodek Sportu, 
Turystyki i Rekreacji w Dźwirzynie co roku kupuje 
również karmę dla bezdomnych kotów, którą 
dożywiane są zwierzęta przez wolontariuszy 
z terenu Gminy Kołobrzeg.

O zwierzętach pamiętać powinnyśmy zwłaszcza 
w sezonie zimowym.

Zazwyczaj bezdomne koty potrafią sobie znaleźć 
schronienie na noc. Jednak kiedy noce i dnie stają 
się coraz zimniejsze, potrzebują naszej pomocy 
aby móc dotrwać do wiosny. W tym roku, tak, 
jak i w roku poprzednim, przeznaczono środki 
na zakup 4 domków dla bezdomnych kotów.

Zachęcamy Państwa do adopcji czworonogów 
znalezionych na terenie naszej Gminy. Dla samo-
rządu będzie ona skutkowała dużymi oszczędno-
ściami, dla zwierzaków będzie szansą na nowe życie, 
a dla Was na zyskanie wiernego i wdzięcznego 
przyjaciela. Wkrótce znajdą Państwo na stro-
nie internetowej Gminy zakładkę pod adresem 
www.gmina.kolobrzeg.pl/adopcjazwierzat. Tu bę-
dziemy publikowali zdjęcia i opisy czworonogów 
szukających domu.

Przydatne  adresy
SCHRONISKO DLA ZWIERZĄT 
W KOŁOBRZEGU 
Administrator
Stowarzyszenie Wspierania 
i Rozwoju Schroniska dla Zwierząt 
w Kołobrzegu REKS
ul. 6 Dywizji Piechoty 60
78-100 Kołobrzeg
tel. 094 351 66 83
tel. interwencyjny 668 294 373
Schronisko czynne 
od wtorku do piątku 
w godz. 11:00–17:00
w soboty i niedziele 
w godz. 11:00–14:00
w poniedziałki – nieczynne
Gminny Ośrodek Sportu, Turystyki 
i Rekreacji w Dźwirzynie
ul. Wyzwolenia 28, 78-131 Dźwirzyno
tel. 94 352 60 08
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 Działa pan aktywnie w kole Caritas, który współ-
pracuje z młodzieżą. Na czym polega ta współpraca?
 Po zawiązaniu zespołu Caritas w Dźwirzynie, 
rozważaliśmy włączenie w to młodzieży. Dzięki 
dyrekcji szkoły i pani, która uczyła religii, udało 
się stworzyć młodzieżowe koło w naszej szkole. 
Była to liczba 40 dzieci. Opiekunem koła była 
siostra Katarzyna Góralska, osoba prężnie dzia-
łająca i dobry nauczyciel potrafiący zmobilizować 
młodzież, która była do wszystkiego chętna. Ważne 
jest prowadzenie, praca społeczna i zaangażowa-
nie. Młodzież, jak się ją podkręci, zrobi naprawdę 
wiele. Jestem też zadowolony ze współpracy 
zespołu i koła z Gminą Kołobrzeg, szczególnie 
przy organizacji imprez. To pomaga nam zdobyć 
większe środki na leki dla mieszkańców, na które 
wydajemy duże pieniądze. Leki, niby niewiele, ale 
przynosi to ludziom radość, doceniają to.

 Jakie działania podejmowane były wraz 
z młodzieżą?
 Opiekujemy się m.in. nieznanymi grobami, 
znajdującymi się na 340 km wybrzeża, w lesie. 
Jak się okazało młodzież lgnęła do tego. Duktem 
leśnym spacerują ludzie. My na Wszystkich 
Świętych stawiamy tam znicze. Okazuje się, że 
oni ci ludzie też. Młodzi ludzie stawiają przy tym 
wiele pytań. Czyje są to groby? Dlaczego tutaj? 
Interesują się historią. Pielęgnujemy te miejsca. 
Dzieciom wyjaśniamy, że nie ma znaczenia, kto 
tam leży. Groby są z okresu I wojny światowej 
i są tak naprawdę symboliczne. W okresie I w. ś. 
mieszkało na tym terenie zaledwie 14 rodzin. Byli 
to Westfalczycy. Wśród młodzieńców powołanych 
do wojska, sześciu nie wróciło. Tak mówią zapiski 
z kronik. Po roku 1918, jak skończyła się wojna, 
rodziny pojechały na miejsce bitwy, przywożąc 
ziemię i prochy. Tak powstały groby. W sezonie 
letnim odwiedzają nas kuracjusze z Niemiec, 
którzy spostrzegają i doceniają nasze działania.

 Jest to kolejna wersja jaką słyszałem o tym miejscu.
 Tak, faktycznie tak może być. Opowiem pewną 

anegdotę na ten temat. Wersję jaką przedstawiłem, 
zaczerpnąłem z lokalnych gazet, gdzie opisywane 
były tego rodzaju ciekawostki. O tych grobach 
pisał dr Hieronim Kroczyński, dyrektor Muzeum 
Oręża Polskiego w Kołobrzegu. Miał on dostęp 
do kronik i dzięki temu szeroką wiedzę. 3–4 lata 
temu, będąc z młodzieżą właśnie przy tych gro-
bach, zostałem poproszony o to, aby powiedzieć 
uczniom parę słów. Przedstawiłem im właśnie taką 
informację. Był jednak z nami pewien pan, który 
zaprotestował. Powiedział, że to nieprawda, to są 
groby rosyjskie z II wojny światowej. Poprosiłem 
go przy młodzieży, że skoro tak uważa powinien 
sprostować tę historię. Wtedy i dla mnie będzie 
to cenne. Otrzymałem odpowiedź: Ja nie wiem, 
ja się dowiem… Istotnie, może istnieć wiele wersji 
na temat tych grobów. Mieszkam w Dźwirzynie 
od 1969 r. Faktycznie tam gdzie jest długi parking, 
po drugiej stronie drogi gdzie są teraz bagna i las, 
były kiedyś widoczne groby. Dzisiaj jednak śladu 
po nich już nikt nie znajdzie. Więc mogą krążyć 
różne wersje, ale rozsyłają je ludzie, którzy nie 
mają rozeznania.

 Na waszą działalność składa się wiele działań. 
Wspomina pan któreś w szczególny sposób?
 Od 10 lat pracuję w Caritasie. Działamy na tere-
nie całej Gminy, odwiedzam wiele rodzin. Kiedyś 
zawieźliśmy wózek i leki jednemu samotnemu 
panu w Karcinie. Popłynęły łzy, otworzył się, 
zaczął z nami rozmawiać. Powiedział, że odnosi 
wrażenie, że jest zdrowszy. Dzięki wózkowi mógł 
pojechać do kościoła czy sklepu. Ile dla niego 
znaczy rozmowa, że ktoś go odwiedził, przyniósł 
bezinteresownie pomoc. To podkreśla jak ważna 
jest rozmowa oraz otwartość względem innych.

 Jest pan członkiem Gminnego Klubu Seniora 
„Młodzi Duchem”. Jak pan się w nim odnajduje?
 Tak. Brałem czynny udział w kilku imprezach 
i bardzo mi się spodobało. Człowiek wraca zado-
wolony, jest odprężony, przebywa w kolektywie. Jest 
to młody klub. Jednak myślę, że wszystko zmierza 

w dobrym kierunku, a za 2–3 lata będzie działał 
prężnie. Na powiatowej Senioriadzie, w ubiegłym 
roku, panie zajęły pierwsze miejsce w występach 
chóralnych. Rysuje się wspaniała przyszłość. Jest 
fajno! Myślę, że pogadanki i prelekcje, które miały 
miejsce były ciekawe i przydatne. Trudno jest 
włączyć wśród seniorów aktywność, otwartość. 
Niektórym przychodzi to bardzo trudno. Poma-
gają zmienić to takie inicjatywy jak chociażby 
bal seniora.

 Słynie pan z nienagannej elegancji. Skąd taki 
sposób bycia?
 Był kiedyś w telewizji pan Edmund Męclewski. 
Zawsze, wszędzie występował w muszce. Pewien 
krytyk zapytał go: …Czy nie potrafi pan się inaczej 
ubrać i nawet na najprostszym spotkaniu musi 
być pan w muszce? A on odpowiada: Mój głos 
wewnętrzny mówi o poszanowaniu drugiego 
rozmówcy (śmiech). Staram się naśladować takich 
ludzi. Jak człowiek wykazuje jakiś poziom, nawet 
w najdrobniejszych rzeczach, inaczej się z nim 
rozmawia i współżyje.

Trzecia i ostatnia część rozmowy z panem Janem 
Kawałkiem o samorządzie i swojej pracy w komisji 
rozwiązywania problemów alkoholowych w następ-
nym numerze czasopisma Afisz.

Myślę, że jeSt „fajno”! część 2

O historii, Caritas, współpracy z młodzieżą, klubie seniora i swoim nienagannym 
ubiorze – z panem Jankiem Kawałkiem z Dźwirzyna rozmawiał Tomasz Jankowski
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Uwaga na zmianę nazw Ulic!
Już wkrótce w Dźwirzynie ulegną zmianie na-
zwy dwóch ulic. Dotyczyć to będzie ul. Janka 
Krasickiego, która nazywać się będzie Jachtowa 
oraz ulicy Hanki Sawickiej, która otrzyma nazwę 
Sportowa.

Oczywiście zmiana musi zostać zatwierdzona 
przez Radę Gminy Kołobrzeg. Przedsiębiorcy 
mieszkający lub prowadzący działalność przy 
tych ulicach powinni zgłosić zmianę danych 
w CEiDG w terminie 7 dni od wejścia w życie 
uchwał o zmianie nazw tych ulic. W tym celu 
należy się udać do Urzędu Gminy Kołobrzeg, 
pokoju 43 (I piętro w budynku B) i złożyć wnio-
sek CEiDG-1.

Pomocy w tym zakresie udzielą Państwu 
pracownicy: Małgorzata Aptewicz i Marek Do-
łęgowski – tel. 94 353 04 52 wew. 18 lub 883 256 630 
edg@gmina.kolobrzeg.pl

Aktualizacja danych jest oczywiście bezpłatna.
Zapraszamy

Czy wiesz, że na terenie Gminy 
Kołobrzeg prowadzi działalność:
1104 kobiety i 1440 mężczyzn?

Od 01 stycznia 2017 do 20 października 
2017 r. zarejestrowano 143 nowe firmy.

W tym czasie zgłoszono likwidację 
tylko 81 działalności. Bilans dodatni 
wynosi 62 firmy.

Dane pochodzą z Centralnej Ewidencji 
I Informacji o działalności gospodarczej 
(ceIdG) – Stan Na 20 x 2017.

ludzka 
strona 
statystyki

Ewidencje, spisy, rejestry i rubryki 
analizuje dla Was Małgorzata Krycińska 
z Ewidencji Ludności
m.krycinska@gmina.kolobrzeg.pl
tel. 94 353 04 46

Tegoroczna aura nie była zbyt łaskawa dla rolników 
w wielu rejonach kraju, w tym także dla rolników 
z naszej gminy. Największym tegorocznym pro-
blemem były deszcze nawalne, które uszkadzały 
i niszczyły plony. Rolnicy oczekują na pomoc, 
która pomogłaby złagodzić następstwa klęsk 
żywiołowych. Takie wsparcie może pochodzić 
z wielu źródeł, w tym także bezpośrednio z bu-
dżetu Gminy Kołobrzeg. Taką formą pomocy jest 
możliwość rozłożenia na raty, odroczenie płatno-
ści, a nawet częściowe albo całkowite umorzenie 
zaległości podatkowych. Tego rodzaju wsparcie 
może być przyznane na indywidualny wniosek 
poszkodowanego ze względu na ważny interes 
podatnika lub też interes publiczny. Wniosek o ulgę 
uznaniową w podatku rolnym, np. umorzenie 
może być złożony dopiero po terminie płatności 
tego podatku. Ponieważ musi być to zaległość, nie 
można takiego wniosku złożyć przed terminem 
płatności.

Niestety, odgórnie narzucona przez prawo 
procedura przyznawania ulgi wymaga załączenia 
do wniosku wielu dokumentów potwierdzających 
poniesione przez rolnika straty jak również doku-
mentujących jego sytuację majątkową, materialną 
i rodzinną w tym oświadczenia, zaświadczenia 
(np. o dochodach) swoich i osób przebywających 
we wspólnym gospodarstwie domowym. Prócz 
tego mogą to być zeznania podatkowe wraz z za-
łącznikami, dokumenty potwierdzające wydatki 
na miesięczne utrzymanie w tym na utrzymanie 
mieszkania np. faktury i rachunki za czynsz, 
wodę, prąd, gaz, śmieci, itp., a także informa-
cję o ewentualnym zadłużeniu, zaległościach 
w opłatach, kredytach i pożyczkach. Urząd za-
żąda również innych dokumentów obrazujących 
sytuację ubiegającego się o ulgę np. udokumen-
towaną informację o istotnych wydarzeniach 
losowych (np. długotrwała choroba, wypadek, 
pożar, kradzież). Należy również pamiętać, że 
podatnik musi doprecyzować czy wnioskowana 
ulga uznaniowa dotyczy pomocy publicznej czy 

innej. Jeżeli wnioskowana ulga dotyczy pomocy 
de minimis należy pamiętać o tym, że aby pomoc 
de minimis w rolnictwie mogła zostać przyznana 
musi zostać spełnionych szereg wymogów for-
malnych, które regulują przepisy prawa. Jednym 
z ważniejszych dokumentów jakie podatnik musi 
przedłożyć jest m.in. formularz informacji składa-
nych o pomoc de minimis wraz z zaświadczeniami 
lub oświadczeniami jaka wartość pomocy de mi-
nimis była przyznana w roku złożenia wniosku 
oraz w dwóch poprzednich latach. Informacja 
o udzielonej pomocy jest podawana do publicznej 
wiadomości.

Pomoc dla poszkodowanych może również 
pochodzić z Budżetu Państwa lub z innych źró-
deł m.in.: pomoc przyznawana przez Prezesa 
Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego, 
na indywidualny wniosek rolnika, w opłacaniu 
bieżących składek na ubezpieczenie społeczne 
oraz regulowaniu zaległości z tego tytułu w formie 
odraczania terminu płatności składek i rozkła-
dania ich na dogodne raty; pomoc przyznawa-
nej przez Dyrektora Generalnego Krajowego 
Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w płatnościach 
z tytułu umów sprzedaży i dzierżawy bez stoso-
wania opłat i odsetek za okres odroczenia oraz 
ulg w opłatach czynszu dzierżawnego; wsparcia 
w formie preferencyjnych kredytów na wznowienie 
produkcji rolnej.

Pomoc dla rolników
Z jakich programów pomocowych mogą skorzystać rolnicy 
poszkodowani przez złe warunki pogodowe – pisze Marek Dołęgowski, 
inspektor ds. przedsiębiorców | edg@gmina.kolobrzeg.pl
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Sezon Letni 2017, dzięki funkcjonariuszom 
Posterunku Policji w Dźwirzynie oraz przy 
wsparciu funkcjonariuszy Oddziałów Prewen-
cji Policji w Szczecinie, przebiegł bez poważ-
niejszych zdarzeń kryminalnych. Porównując 
z wcześniejszymi sezonami, można zaliczyć ten 
sezon do bezpiecznych. Głównymi problemami 
było nieprawidłowe parkowanie pojazdów 
należących do turystów, odwiedzających naszą 
Gminę oraz mieszkańców i pracowników hoteli 
zlokalizowanych w Grzybowie oraz Dźwirzynie. 
Jak każdego roku, nie obyło się bez interwencji 
w związku z zakłóceniami ciszy nocnej oraz 
drobnymi kradzieżami w sklepach. W związku 
z zlikwidowaniem Straży Gminnej część obo-
wiązków przejął Posterunek Policji w Dźwirzynie, 
co skutkowało  znacznym zwiększeniem ilości 
interwencji.

Mimo zakończonego sezonu, funkcjonariusze 
Posterunku Policji w Dźwirzynie w dalszym ciągu 
przestrzegają mieszkańców Gminy przed innymi 
niebezpiecznymi zdarzeniami. Kradzieżami, 

włamaniami oraz różnego rodzaju oszustwami 
np. na wnuczka lub internetowymi.

Drodzy mieszkańcy nie pozwólcie, aby ktoś poda-
wał się za członka waszej rodziny i wykorzystywał 
chęć pomocy innym. Kiedy zadzwoni telefon, 
a Ty usłyszysz, że potrzebne są komuś pieniądze 
np. fałszywemu wnuczkowi, zgłoś ten fakt na-
tychmiast na policję. Zanim wpuścisz do domu 
nieznajomego, który podaje się za pracownika 
administracji: sprawdź jego identyfikator lub 
legitymację służbową. W przypadku wątpliwości 
zadzwoń do instytucji, na którą się powołuje. 
Nigdy nie płać tym, którzy przychodzą do domu 
i podają się za inkasentów. Żadna z instytucji 
typu: spółdzielnia mieszkaniowa, gazownia, 
zakład energetyczny, ZUS itp. – nie pobiera 
należności finansowych w domu. Zwracajmy 
uwagę na obce pojazdy poruszające się na terenie 
naszego miejsca zamieszkania w celu elimino-
wania potencjalnych zagrożeń.

Na początku września została zalana droga powia-
towa – ul. Wyzwolenia w Dźwirzynie na wysokości 
nr 14–15 i ul. Spacerowej. Przyczyną był brak droż-
ności odpływu. Wodę pompowała straż pożarna 
OSP Gminy Kołobrzeg. W Karcinie zabezpieczono 
dwie posesje nr 1 i 51 workami z piaskiem. Na tę 
posesję dostawała się woda z pól. W Niekaninie 
dochodziło do podtopień drogi powiatowej – ul. Li-
powa oraz placu zabaw. Tu także przyczyną był 
brak drożności odpływu. Interweniowano również 
w Zieleniewie na ul. Kwiatów Polnych. Silne opady 
deszczu dały nam się we znaki. Wodę pompowano 
przez prawie cały tydzień, cyklicznie przez nasze 
jednostki. Dokonywane było zabezpieczenie po-
sesji na tej ulicy za pomocą worków z piaskiem. 
Instalację deszczową udrożniono przy pomocy 
firmy zewnętrznej. Tutaj do zalania doprowadził 
czynnik ludzki w postaci wiadra budowlanego, 
które zablokowało drożność instalacji deszczowej.

sezon był bezPieczny, 
ale zagrożenia nie minęły
Rad w kwestii bezpieczeństwa udziela Państwu Krzysztof Grajewski 
z posterunku Policji w Dźwirzynie

Woda dała się 
mieszkańcom 
we znaki

O podtopieniach jakie 
wystąpiły w Gminie 
Kołobrzeg – pisze Krzysztof 
Filipowicz, podinspektor ds. 
Zarządzania Kryzysowego

Bezpieczny pieszy
Okres jesienno-zimowy to czas trudnych warun-
ków atmosferycznych, wcześniej robi się ciemno. 
Warto pamiętać o tym zwłaszcza poza terenem 
zabudowanym. Piesi mylą dwa pojęcia – widzieć 
i być widocznym. Sądzą, że jeżeli widzą nadjeż-
dżający z przeciwka samochód lub jego światła, 
to i oni są widziani przez kierującego pojazdem. 
To błąd! Im wcześniej kierowca zauważy pieszego 
na jezdni tym skuteczniej zahamuje lub jest 
wstanie wykonać manewr omijania. Warto, aby 
na naszych kurtkach czy innych częściach ubioru 
pojawiły się elementy odblaskowe. 

Po zmroku pieszy ubrany w ciemny strój jest 
widziany przez kierującego pojazdem z odle-
głości około 40 metrów. Natomiast osoba piesza, 
mająca na sobie elementy odblaskowe, staje się 
widoczna nawet z odległości 150 metrów. Kie-
rowcy powinni pamiętać o zalegającej wodzie 
i liściach na drodze mających wpływ na drogę 
hamowania. Niedługo także w naszym regionie 
oblodzenia i śnieg, więc czas na zmiany opon 
na zimowe. Piesi powinni również uważać na te 
czynniki m.in. podczas wchodzenia na jezdnię.   

be
z

pI
ec

z
eń

st
w

o



1. Rozpoczyna sesję Rady Gminy
2. Miejscowość na południowym – wschodzie 

Gminy
3. Po ulewach walczyła z nimi straż i gminne 

zarządzanie kryzysowe
4. Wystąpił w dźwirzyńskim Amfiteatrze: 

Paranienormalni, Nowaki, Pod 
Wyrwigroszem

5. KU słońcu, śniadaniowy lub Z wiatrakami 
w Sarbii

6. Podpisane z Silute, Truskawcem 
i Ferdinandshof

7. Popularny gatunek grzyba
8. Strażacki, odbył się w Korzystnie 22 lipca
9. Dyplomatyczna instytucja będąca 

przedstawicielem danego kraju w innym 
państwie

10. Państwowe na ścianie w urzędzie
11. Święty, patron szkoły w Dźwirzynie
12. Inaczej bursztyn np. z plaży w Grzybowie 

lub Dźwirzynie

1
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REDAKCJA

Urząd Gminy Kołobrzeg, ul. Trzebiatowska 48 A pok. 44–45,
78-100 Kołobrzeg · tel. 94 353 04 52 · m.chir@gmina.kolobrzeg.pl

ORIENTUJ SIę – CZYLI MAŁE VADEMECUM MIESZKAńCA
pozNaj SwojeGo dzIelNIcoweGo

Policja pod numerem 997 i 112

Telefony komórkowe 
w godzinach pracy 7.30–15.30
Kierownik Posterunku Policji w Dźwirzynie
mł. asp. Krzysztof Grajewski tel. 94 353 35 06

DzielniCowi: Pokój 204 i 205 w budynku
kpp Kołobrzeg, ul. Kilińskiego 20

rejon i sT. asp. pioTr małeTko
tel. 94 353 35 06 | tel. kom. 571 323 838
dzielnicowy.dzwirzyno1@sc.policja.gov.pl
Miejscowości: Dźwirzyno, Grzybowo, 
Korzystno, Korzyścienko, Stary Borek, 
Nowy Borek 

rejon ii sierż. szT. eugeniusz Filipiak
tel. 94 353 35 06 | tel. kom. 571 323 839
dzielnicowy.dzwirzyno2@sc.policja.gov.pl
Miejscowości: Bezpraw, Błotnica, 
Bogusławiec, Drzonowo, Głąb, Karcino, 
Przećmino, Samowo, Sarbia, Głowaczewo, 
Nowogardek, Rościęcino, Kopydłówko 

rejon iii sT. sierż. barTosz ignaCzak
tel. 94 35 33 506 | tel. kom. 571 323 840
dzielnicowy.dzwirzyno3@sc.policja.gov.pl
Miejscowości: Budzistowo, Niekanin, Obroty, 
Bogucino, Stramnica, Kądzielno, Zieleniewo

uwaGa! Podany adres mailowy ułatwi Ci kon-
takt z dzielnicowym, ale nie służy do składania 
zawiadomienia o przestępstwie, wykroczeniu, 
petycji, wniosków ani skarg w rozumieniu 
przepisów. W sprawach niecierpiących zwłoki 
zadzwoń pod nr 997 lub 112.

zespół Do spraw kryminalnyCh
Pokój 205 w budynku kpp tel. 94 353 35 94

apteKI
Grzybowo 
Apteka Evita, ul. Szkolna 2a, 8.00–20.00, 
sobota 9.00–15.00, tel. 506 350 847

Dźwirzyno 
Apteka Centrum, ul. Wyzwolenia 9

poczta
Grzybowo
ul. Kołobrzeska 5, tel. 94 358 14 97
pon.–czw. 10.00–17.00, piątek 13.00–20.00

Dźwirzyno
ul. Wyzwolenia 16,
tel. 94 358 54 20 pon.–czw. 10.00–17.00, 
piątek 13.00–20.00

NajblIżSza pomoc medyczNa
Kołobrzeg 
Szpital Regionalny, 
ul. Ppor. E. Łopuskiego 31–33,
tel. 94 353 02 00

Gabinet Stomatologiczny
Grzybowo
ul. Wąska 5, 
tel. 94 358 12 25

lINIe autobuSowe
Linia 1 do Rościęcina,
Linia 1 i 10 do Zieleniewa,
Linia 4 do Korzystna,
Linia 5 do Kądzielna,
Linia 6 do Grzybowa,
Linia 7 do Budzistowa,
Linia 9 do Bogucina

Rozkłady jazdy dostępne na 
www.km.kolobrzeg.pl

baNKomaty
Grzybowo
euroneT Nadmorska 35 – Pensjonat Szafir, 
Nadmorska 69 – Supermarket Roma

Dźwirzyno
euroneT Wyzwolenia 6 – Pensjonat Olecki
gCs Wyzwolenia 8
euroneT Wyzwolenia 8 – market Biedronka
euroneT Wyzwolenia 16 – Poczta Polska
euroneT Wyzwolenia 29 – Hotel Havet
euroneT Wyzwolenia 46a – POLOmarket

mSze św.
Grzybowo
Ośrodek Duszpasterski Księży Marianów, 
ul. Kościelna 7
7.30, 18.00 – dni powszednie, 
7.30, 10.30, 18.00 – niedziela

Dźwirzyno
parafia pw. Matki Bożej Uzdrowienia 
Chorych, ul. Wyzwolenia 14a
16.30 – dni powszednie, 
19.00 – sobota, 9.30, 11.00 – niedziela

Korzystno 
parafia pw. Chrystusa Króla
17.00 – środa, piątek, 8.45, 12.00 – niedziela

Sarbia 
parafia Rzymskokatolicka pw. św. Jana 
Chrzciciela
17.00 – dni powszednie, 
9.00, 13.00 – niedziela

Karcino 
kościół pw. Podwyższenia Krzyża Świętego
17.00 – dni powszednie, 11.30 niedziela


